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Barbu, despre plafonarea adaosului comercial la produsele procesate: Nu vreau sa

ne grabim sa luam decizii pripite

O noua discutie cu reprezentantii industriei alimentare  referitoare la plafonarea adaosului comercial la

toate produsele  procesate în România va avea loc saptamâna viitoare, a anuntat, joi,  ministrul

Agriculturii, Florin Barbu, care a precizat ca vrea sa aiba  "un dialog corect" atât cu procesatorii, cât si cu

zona de retail din  România.

"Am vazut un draft de ordonanta care circula prin media. Eu nu pot sa va  spun acum procente, am vazut între 5 si

50%. Actul normativ care va  merge în Guvernul României este cel care va fi postat în transparenta pe  site-ul

Ministerului Agriculturii. Mai mult de atât, astept marti la  discutii industria alimentara din România. Am avut o

prima discutie, dar  îi astept si saptamâna viitoare. Nu vreau sa ne grabim sa luam decizii  pripite. (...) Nu vreau sa

ma grabesc, vreau sa am un dialog corect, asa  cum l-am avut, atât cu procesatorii din România, cât si cu zona de 

retail din România", a mentionat Barbu.

El sustine ca aceasta decizie de plafonare a adaosului comercial nu va  afecta business-urile procesatorilor si ale

retailerilor din România.

"Nu va afecta în niciun fel business-urile fiecarui procesator,  business-urile fiecarui retail din România, pentru ca

plafonarea  adaosului comercial, si nu vorbim de plafonarea preturilor la alimente,  vorbim de plafonarea adaosului

comercial, se pune peste toate  cheltuielile, adica peste fisa de cost a fiecarui produs, atât cu  cheltuieli directe, cât

si cu cheltuieli indirecte, conform legii  contabilitatii, care genereaza controale din partea Agentiei Nationale 

Fiscale", a explicat Barbu.

Ministrul nu a dorit sa precizeze o data anume de la care ar putea intra  în vigoare acest act normativ privind

plafonarea adaosului comercial la  toate produsele procesate în România, atâta timp cât înca nu exista  consens cu

toate partile implicate.

"Nu pot sa va spun când. Daca va spun ca mi-as dori într-o saptamâna,  peste o saptamâna spuneti ca ministrul n-a

putut sa faca acest act  normativ. Haideti sa nu ne grabim, îl facem prin consultare. Este gata  90% , dar vreau sa

tin cont de parerea procesatorilor, vreau sa tin cont  de parerea retailerilor, vreau sa avem acest dialog, vreau sa

iasa un  act asa cum am facut de atâtea ori în Ministerul Agriculturii, asa cum  am avut pe cele trei ordonante

importante pentru fermierii români,  partea de sistem bancar, partea de distribuitori, partea de furnizori,  de

imputuri. Niciun act normativ nu iese din Ministerul Agriculturii  pâna nu avem dialog, pâna nu este consens si

pâna nu se realizeaza un  proces verbal încheiat de toti factorii care sunt implicati în actul  normativ", a mai spus

oficialul MADR.

Intentia de plafonare a adaosului comercial la toate produsele procesate  în România a stârnit reactii contradictorii,

dupa anuntul ministrului  Agriculturii din data de 15 octombrie, fiind contestata de Federatia  Romalimenta si de

Asociatia Marilor Retele Comerciale din România  (AMRCR) si sustinuta de Asociatia Operatorilor din

Agricultura Ecologica  - BIO România.

Potrivit Romalimenta, o eventuala extindere a plafonarii adaosului  comercial pentru toate produsele este

nejustificata si extrem de  pagubitoare si nu exista niciun argument viabil pentru aceasta.

Pe aceeasi linie, Asociatia Marilor Retele Comerciale din România a  sustinut, saptamâna trecuta, ca interventiile

de acest gen fac foarte  rau pietelor pe întregul lant alimentar si vor crea dezechilibre majore  pe termen lung.
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Pe de alta parte, BIO România considera ca plafonarea adaosurilor  comerciale la produsele alimentare românesti

va însemna preturi mai mici  la raft si vânzari în crestere pentru magazine.
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